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§ 131 

Svar på interpellation - Botkyrkas ansvar i debatten om 
mångkulturalism och interkulturell samhällsutveckling (V) 
(KS/2019:551)  

 
Beslut 

Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 17 
december 2019. 

 
Sammanfattning 

Mats Einarsson (V) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2019-09-
26 § 128 en interpellation till kommunstyrelsens ordförande om Botkyrkas 
ansvar i debatten om ”mångkulturalism” och interkulturell samhällsutveckl-
ing. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin (S) har förhinder vid dagens 
sammanträde. Ordföranden föreslår därför att interpellationen bordläggs. 
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§ 132 

Svar på interpellation - Vilka kostnader kring det statliga 
migrationsåtagandet belastar Utbildningsnämnden? (M) 
(KS/2019:597) 

 
Beslut 

Interpellationen är besvarad. 
 
Sammanfattning 

Willy Viitala (M) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2019-09-
26 § 128 en interpellation till utbildningsnämndens ordförande. Vilka kost-
nader kring det statliga migrationsåtagandet belastar utbildningsnämnden? 
 
Utbildningsnämndens ordförande Emanuel Ksiazkiewicz (S) besvarar inter-
pellationen. 
 
I debatten yttrar sig Willy Viitala (M) och Emanuel Ksiazkiewicz (S). 
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§ 133 

Delårsrapport 2 2019 - Kommunen (KS/2019:498)  

 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige har behandlat delårsrapport 2 för perioden januari 
– augusti 2019 enligt 8 kapitlet 20 a § kommunallagen.  
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att rätta en felskriven summa för den to-
tala låneramen i mål och budgetbeslutet för 2019. I enlighet med fast-
slagna låneramar korrigeras summan från 4483 miljoner kronor till 
4843 miljoner kronor för Botkyrka kommun inklusive bolag. 
 

3. Kommunfullmäktige beslutar att inte medge kultur- och fritidsnämn-
den kompensation med 0,4 miljoner kronor för anläggningsbidrag till 
Tumba tennisklubb. 
 

4. Kommunfullmäktige beslutar att omfördela 2,7 miljoner kronor från 
arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämndens budget till kommun-
fullmäktiges/kommunstyrelsens medel till förfogande. Korrigeringen 
görs med anledning av att nämndens lokalkostnader är lägre än den 
omfördelning som skedde till följd av införandet av den nya internhy-
resmodellen i Mål och budget 2019 med flerårsplan 2020 – 2022. 
 

5. Kommunfullmäktige beslutar medge kultur- och fritidsnämnden 1,4 
miljoner kronor i utökad investeringsram för projektet Botkyrka skyt-
tecenter (Hacksjö skjutbana) för investeringar i ny brunn och VA-
ledningar. Anslaget finansieras genom ökad upplåning. 
 

6. Kommunfullmäktige beslutar att tekniska nämnden i samverkan med 
utbildningsnämnden får i uppdrag att utreda ny inriktning för projektet 
Björkhaga skola. Den nya inriktningen ska inrymma drygt 600 elever.  

 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 162 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Delårsrapport 2 2019 har upprättats utifrån inlämnade delårsrapporter från 
respektive förvaltning samt av kommunledningsförvaltningen genomförd 
övergripande uppföljning och analys. 
 
Det ekonomiska resultatet för perioden är positivt med 233,8 miljoner kro-
nor. Vid motsvarande period förra året var resultatet positivt med 173 miljo-
ner kronor. 
 
Nämndernas nettokostnader uppgår till 3 525,6 miljoner kronor och motsva-
rar en ökning med 2,8 procent jämfört med motsvarande period förra året. 
 
Skatter och generella statsbidragsintäkter inklusive utjämning har ökat med 
128 miljoner kronor och motsvarar en ökning på 3,7 procent jämfört med 
motsvarande period förra året. 
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Nettoinvesteringarna uppgår till 428 miljoner kronor och ligger därmed 135 
miljoner kronor högre jämfört med motsvarande tid förra året. 
 
Nämnderna har i sina delårsrapporter följt upp nämndens egna mål och mål-
satta mått. Uppföljningen av de målsatta mått som kommunfullmäktige an-
tagit för att följa utvecklingen är till stor del sådana mått som besvaras ge-
nom brukar-, medborgar- och medarbetarundersökningar. Dessa undersök-
ningar är inte genomförda eller färdigställda vid denna tid på året. 
 
Prognosen för 2019 pekar i dagsläget mot ett positivt resultat på 65,7 mil-
joner kronor. Efter balanskravsavstämningen uppgår resultatet till 38,5 mil-
joner kronor. 
 
Nämndernas prognoser för helåret 2019 innebär ett överskridande av budget 
med totalt 22,0 miljoner kronor. De gemensamma kostnaderna beräknas ge 
ett överskott på 32,8 miljoner kronor. 
 
Kommunledningsförvaltningen bedömer att skatteintäkterna inklusive skat-
teutjämning kommer att överstiga budget med 24 miljoner kronor. 
 
I nämndernas investeringsprognoser bedöms investeringstakten öka betyd-
ligt under året och uppgå till 880 miljoner kronor för hela 2019. I förhål-
lande till förra årets investeringsnivå innebär det en kraftig ökning. 
 
Baserat på prognosen kring investeringsutvecklingen bedömer vi att kom-
munens egen upplåning kommer att öka med cirka 700 miljoner kronor un-
der 2019. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-24. 
 
I ärendet yttrar sig Gabriel Melki (S). 
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommun-
styrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 134 

Försäljning av bostadskvarter, del av Tumba 8:524 och 
Tumba 8:36, i Tumba Centrum till AB Botkyrkabyggen 
(KS/2019:557)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner köpekontraktet där AB Botkyrkabyg-
gen förvärvar av Botkyrka kommun, fastigheterna del av Tumba 8:524 
och del av Tumba 8:36, för en köpeskilling om 28 215 000 kronor. 

 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 163 lämnat ett förslag till beslut. 
 
2015-01-13 vann detaljplanen för Tumba Centrum lagakraft. Genomföran-
det av detaljplanen har inte gjorts av den exploatör som äger själva centrum-
anläggningen, så exploateringsavtalet har gått ut. Det står nu fritt för  
kommunen att sälja de delar inom detaljplanen som kommunen äger till an-
nan part och som inte är beroende av att detaljplanen i stort genomförs.  
 
Det finns i detaljplanen två markområden som ska bebyggas med bostäder 
och som kommunen äger, varav det ena området nu föreslås säljas till  
AB Botkyrkabyggen för en köpeskilling om 28 215 000 kronor. Byggrätten 
uppgår till 5 300 kvm BTA och föreslaget pris är 5 500 kr/kvm BTA. Köpe-
skillingen är beräknad på 5 130 kvm BTA. Skulle laga kraftvunnet bygglov 
överstiga dessa 5 130 kvm BTA ska en tilläggsköpeskilling utgå med 5 500 
kr/kvm BTA för varje överstigande kvadratmeter.  
 
Köpekontraktet i övrigt innehåller sedvanliga paragrafer. Denna försäljning 
innebär att vi direktanvisat detta område till AB Botkyrkabyggen. Motivet 
till det är främst att få igång delar av Tumba Centrumomdaningen och i 
andra hand att AB Botkyrkabyggen behöver objekt som kan sättas igång 
omgående då de från och med 2020 i genomsnitt ska producera ca 300 
lgh/år. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-29, § 249. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
07-30. 
 
I debatten yttrar sig Gabriel Melki (S), Yngve RK Jönsson (M), Willy Vii-
tala (M), Kia Hjelte (M), Mats Einarsson (V) och Per Börjel (TUP). 
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S), Willy Viitala (M), Kia Hjelte (M) och Mats Einarsson fö-
reslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckning 

Yngve RK Jönsson (M) hänvisar till sin protokollsanteckning i kommunsty-
relsen. 
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§ 135 

Ändring av felparkeringsavgifter i Botkyrka kommun 
(KS/2019:635)  

 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige fastställer höjning av felparkeringsavgifter i Bot-
kyrka kommun i tre grupper – 400, 700 och 1 100 kronor. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att avgiftshöjningarna ska träda i kraft 
från 2020-01-01. 

 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 165 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunens gator används av många trafikantgrupper i konkurrens. Sam-
hällsbyggnadsförvaltningen måste i sitt arbete beakta alla gruppers intres-
sen. Ett viktigt uppdrag för förvaltningen är att förbättra framkomligheten 
samt säkerställa trafiksäkerhet och tillgänglighet på kommunens gator. Ga-
tans primära funktion måste värnas. För att ordna trafiken är avgiftsuttaget 
för parkering i strid med gällande parkeringsregler en viktig faktor.  
 
Nuvarande belopp för felparkering på 400 kronor respektive 700 kronor i 
Botkyrka kommun fastställdes 2005. 
 
Som en anpassning till 2019 års prisnivåer och i syfte att öka regelefterlev-
naden, föreslås att avgifterna höjs. Beroende på hur allvarlig den otillåtna 
parkeringen anses vara, föreslås att felparkeringsavgiften indelas i tre grup-
per och justeras till 400, 700 respektive 1 100 kronor. 
 
Regeringen fastställer enligt lagen (1976:206) om felparkeringsavgift lägsta 
och högsta belopp för felparkeringsavgift. Avgiften får därvid varieras med 
hänsyn till skilda parkeringsöverträdelser och är för närvarande fastställt till 
lägst 75 kronor och högst 1 300 kronor. Enligt förordningen (1976:1128) 
om felparkeringsavgift är det kommunen som fastställer felparkeringsavgif-
tens storlek tillsammans med polismyndighetens godkännande. De avgifter 
som kommunfullmäktige fastställer för allmän plats, blir också maxbelopp 
för de kontrollavgifter som får tas ut på kvartersmark inom Botkyrka kom-
mun.  
 
Syftet med höjningen är att fler ska parkera rätt. För att följa upp efterlev-
naden av parkeringen i kommunen så kommer antalet övervakningstimmar 
behöva utökas vilket medför en kostnad som bedöms motsvara den margi-
nella ökade intäkten som den nya taxan genererar. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-09-24, § 299. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens redogör för ärendet i tjänsteskrivelse, 
2019-08-21. 
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I debatten yttrar sig Gabriel Melki (S), Yngve RK Jönsson (M), Carl Wi-
dercrantz (TUP), Kia Hjelte (M), Niklas Lekander (SD) och Ufuk Sen (M). 
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S), Niklas Lekander (SD) och Ufuk Sen (M) föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Särskilt yttrande 

Yngve RK Jönsson (M) hänvisar till Moderaternas särskilda yttrande i 
kommunstyrelsen. 
 
Carl Widercrantz (TUP) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
 



  
 
 
Kommunfullmäktige                      Särskilt yttrande  
                                           2019-10-24 

 
Ärende 135: Ändring av felparkeringsavgifter i Botkyrka  
 

Syftet med den föreslagna höjningen av felparkeringsavgifter är att fler ska parkera rätt. Vi tror 

dock inte att en höjning av felparkeringsavgifterna kommer till rätta med problematiken.  

 

I flera familjer är bilen en nödvändighet för att klara vardagen samtidigt som det är ett synnerligen 

hårt tryck på flera parkeringsplatser i kommunen. Vid t ex skolor, äldreboenden och 

infartsparkeringar kan det vara svårt att hitta lediga parkeringsplatser. Låt oss illustrera problemet 

med ett konkret exempel.  

 

För några år sedan belyste Tullingepartiet, via ett ledamotsinitiativ, att den parkering som finns vid 

Banslättsskolan är otillräcklig för att hantera trafiken vid de tider då de flesta föräldrar lämnar eller 

hämtar sina barn vid skolan. Många föräldrar parkerar istället utefter Aftonvägen som ligger inom 

den parkeringsförbudszon som finns på södra sidan om järnvägen i Tullinge. Under en vecka 

utfördes parkeringsövervakning på platsen vilket väckte upprördhet hos de föräldrar som inte 

kunnat hitta någon annan parkeringsplats.  

 

En avgiftshöjning skulle varken lösa problemet ovan eller andra likande situationer. Många 

felparkeringar handlar dessutom om lindriga förseelser som inte utgör någon fara för 

trafiksäkerheten. Ett exempel är när bilen parkeras med ett hjul utanför parkeringsrutan.  

 

Vi i Tullingepartiet vill därför anlägga fler parkeringsplatser för att möjliggöra rätt parkering.  

 

Carl Widercrantz (TUP)  Camilla Jägemalm (TUP)   
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§ 136 

Kommunfullmäktiges sammanträdesordning 2020 
(KS/2019:541)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar om följande sammanträdesdagar 2020:  
 
30 januari, 20 februari, 26 mars, 23 april, 28 maj, 16 juni*, 24 septem-
ber, 22 oktober, 26 november# samt 17 december. 
 
*) ändrad veckodag 
#) mål och budget 2021 med flerårsplan 2022-2024 
 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 166 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunfullmäktige ska enligt kommunallag 5 kap, § 12, besluta om sina 
sammanträden under verksamhetsåret. Enligt kommunfullmäktiges arbets-
ordning § 6, ska kommunfullmäktige hålla ordinarie sammanträden varje 
månad med undantag för juli och augusti.  
 
Om det föreligger särskilda skäl, får ordföranden efter samråd med vice ord-
förandena, enligt arbetsordningen § 8, ställa in ett sammanträde eller ändra 
dagen eller tiden för sammanträdet. Om ordföranden beslutar att ett sam-
manträde ska ställas in eller att dagen eller tiden för ett sammanträde ska 
ändras, ska ordföranden se till att varje ledamot och ersättare underrättas om 
beslutet. Uppgift om beslutet ska snarast tillkännages på lämpligt sätt. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-03. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 137 

Svar på motion - Ombyggnad av Tumbascenen för att mot-
svara kommunfullmäktiges krav (M) (KS/2019:190)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 167 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Jimmy Baker (M), Willy Viitala (M) och Andrei Ingnat (M) har vid kom-
munfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, inkommit med motionen: 
Ombyggnation av Tumbascenen för att motsvara kommunfullmäktiges krav. 
Motionärerna skriver att Tumbascenen tidigare utgjorde sessionssal för full-
mäktige innan flytten till Hallunda samt är motionärerna av uppfattningen 
att sessionssalen ska vara placerad i centralorten Tumba. Därför föreslås att: 
 
 Samhällsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden får i uppdrag att ta 

fram kostnader för ombyggnation av Tumbascenen för att motsvara 
kommunfullmäktiges krav. 
 

 Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att jämföra ombyggnadskost-
naderna med hur mycket det skulle kosta att inkorporera byggandet av 
en ny sessionssal i det nya planerade kommunhuset. 

 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-25. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-29, § 247. 
 
Tekniska nämnden behandlade ärendet 2019-08-26, § 83. 
 
Folkets hus Tumba har yttrat sig i ärendet. 
 
I debatten yttrar sig Andrei Ignat (M), Stefan Dayne (KD), Per Börjel 
(TUP), Mattias Gökinan (S), Yngve RK Jönsson (M) och Gabriel Melki (S). 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 138 

Svar på motion - Illegala bosättningar och avhysningar (M) 
(KS/2019:179)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 168 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Willy Viitala (M), Kia Hjelte (M), Andrei Ignat (M), Stina Lundgren (M), 
Yngve RK Jönsson (M), Mehmet Kulbay (M), Jimmy Baker (M), Solveig 
Nilsson (M) och Ufuk Sen (M) har i en motion föreslagit att kommunstyrel-
sen ska ta fram en policy och tillskjuta de medel som behövs för att den 
kommunala ordningsstadgan ska kunna upprätthållas ifråga om att löpande 
kunna avhysa illegala bosättningar i kommunen. Enligt motionärerna finns 
en återkommande problematik med tillfälliga otillåtna boplatser som bland 
annat medför sanitära olägenheter. Man föreslår att det upprättas rutiner så 
att kommunen under ordnade former, med egen eller inhyrd personal, ord-
ningsvakter eller med hjälp av polis och Kronofogdemyndigheten, löpande 
och omedelbart kan avhysa illegala bosättningar som kommunen får känne-
dom om.   
 
Kommunen har redan idag etablerade rutiner för att hantera olovliga bosätt-
ningar. Avhysning och avlägsnande måste enligt lag hanteras av kronofogde 
och polis. Dessa myndigheters handläggning och rutiner råder inte kommu-
nen över varför kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
08-14. 
 
I debatten yttrar sig Willy Viitala (M) och Gabriel Melki (S). 
 
Yrkande 

Gabriel Melki (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommun-
styrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 139 

Svar på motion - Förvärva, sanera och exploatera attraktiv 
mark (TUP) (KS/2017:426)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger motionen till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 17 december 2019. 

 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 169 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Anders Thorén (TUP) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-06-
20, § 152, lämnat motionen: Förvärva, sanera och exploatera attraktiv mark. 
Motionären anför att det är tråkigt att se attraktiva marklägen som är konta-
minerade. I den bästa av världar ska den som äger marken bekosta sanering-
en. Men om inte detta intresse finns från markägaren kan det vara motiverat 
att kommunen köper marken och tar ansvar för sanering för att sedan explo-
atera marken utifrån allmänhetens intressen. Kommunen bör därför för-
värva, sanera och exploatera den förorenade och instängslade marken som 
ligger in-till Tullingesjön vid Hamringe industriområde och söder om Tull-
inge Båtsällskap. Motionären föreslår att: 
 
 Berörd förvaltning får i uppdrag förvärva och sanera det instängslade 

området intill Tullinge Båtsällskap (TBS)  
 

 Berörda förvaltningar får i uppdrag att utreda möjligheterna att anlägga 
en öppen sjösättningsramp vid Hamringe Industricenter dit sjösättning 
av båtar och skotrar hänvisas. 

 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-25. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-29, § 248. 
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden behandlade ärendet 2017-10-23, § 55. 
 
Yrkande 

Kommunfullmäktiges ordförande föreslår, med anledning av att motionären 
har förhinder vid dagen sammanträde, att kommunfullmäktige bordlägger 
motionen till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 december 2019. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är ordfö-
randens förslag om bordläggning. Ordföranden finner att kommunfullmäk-
tige beslutar enligt förslaget. 
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§ 140 

Svar på motion - Löpande ekonomisk uppföljning av drifts-
kostnaderna för Tullinge respektive övriga Botkyrka (TUP) 
(KS/2012:550)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger motionen till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 17 december 2019. 

 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 170 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Den 13 december 2012 inkom Anders Thorén (TUP) med en motion avse-
ende löpande ekonomisk uppföljning av driftkostnaderna för Tullinge re-
spektive övriga Botkyrka. Motionären anser det viktigt att debatten om de 
ekonomiska konsekvenserna av en kommundelning grundar sig på aktuella 
och relevanta data. Därför vill motionären att varje förvaltning skall se över 
hur man till en rimlig kostnad kan komplettera budgetar och andra ekono-
miska uppföljningar fördelat på Tullinge respektive övriga Botkyrka. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
07-04. 
 
Yrkande 

Kommunfullmäktiges ordförande föreslår, med anledning av att motionären 
har förhinder vid dagen sammanträde, att kommunfullmäktige bordlägger 
motionen till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 december 2019. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är ordfö-
randens förslag om bordläggning. Ordföranden finner att kommunfullmäk-
tige beslutar enligt förslaget. 
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15[39] 
Kommunfullmäktige  

 2019-10-24   

 

§ 141 

Svar på motion - Botkyrka kommun bör göra en översyn av 
systemet med valinformatörer (SD) (KS/2018:530)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Sverigedemokraterna, Moderaterna och Tullingepar-
tiet reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 171 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och Östen Granberg (SD) 
har genom en motion 2018-09-27 föreslagit att en översyn av systemet med 
valinformatörer görs genom att: 
 
 En ordentlig bedömning och bakgrundskoll görs på de som skall an-

ställas som valinformatörer. Personer med starka särintressen borde 
kanske inte anställas alls. 
 

 En ordentlig utbildning måste ske för dem som kommunen tänker an-
ställa som valinformatörer. 
 

 En kontrollfunktion måste göras på de som arbetar som valinformatö-
rer. 
 

 Hela systemet med valinformatörer läggs ned om inte dessa personer 
fullgör sitt uppdrag på ett bra sätt i framtiden. 

 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-16. 
 
I debatten yttrar sig Robert Stenkvist (SD), Emanuel Ksiazkiewicz (S), 
Willy Viitala (M), Carl Widercrantz (TUP), Jimmy Baker (M), Mattias Gö-
kinan (S), Gül Alci (M), Yngve RK Jönsson (M), Per Börjel (TUP) och 
Shafqat Khatana (S). 
 
Yrkanden 

Emanuel Ksiazkiewicz (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag att avslå motionen. 
 
Robert Stenkvist (SD), Willy Viitala (M), Carl Widercrantz (TUP), Gül Alci 
(M), Yngve RK Jönsson (M) och Per Börjel (TUP) föreslår att kommun-
fullmäktige bifaller motionen. 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäk-
tige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering 

Votering begärs och verkställs. Kommunfullmäktige godkänner följande vo-
teringsproposition: 
 
Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag att avslå motionen röstar ja. 
 
Den som vill bifalla motionen röstar nej. 
 
Voteringsresultat 

Med 44 ja-röster mot 29 nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt 
kommunstyrelsens förslag, bilaga. 
 
 



2019-10-24 18:58:17 
 
Voteringsresultat 
 
Ärende: § 141. Svar på motion - Botkyrka kommun bör göra en översyn av systemet med 
valinformatörer (SD) 
 
Ja:44 Nej:29 Avstår:0 Inte röstat:1 

Namn Röst

Gabriel Melki (S) Ja

Yasemin Ergül (S) Ja

Serkan Köse (S) Ja

Youbert Aziz (S) Ja

Mattias Gökinan (S) Ja

Tuva Lund (S) Ja

Emanuel Ksiazkiewicz (S) Ja

Maria Gawell Skog (S) Ja

Christina Zedell (S) Ja

Marcus Ekman (S) Ja

Diana Hildingsson (S) Ja

Robert Aslan (S) Ja

Olle Westberg (S) Ja

Shafkat Khatana (S) Ja

Tobias Ginman (S) Ja

Nina Lehtola (S) Ja

Jens Sjöstrom (S) Ja

Sara Sylvan (S) Ja

Jimmy Baker (M) Nej

Willy Viitala (M) Nej

Kia Hjelte (M) Nej

Yngve RK Jönsson (M) Nej

Carl Baker (M) Nej

Andrei Ignat (M) Nej

Ufuk Sen (M) Nej

Solveig Nilsson (M) Nej

Gül Alci (M) Nej

Mehmet Kulbay (M) Nej



Boban Pejcic (M) Nej

Camilla Jägemalm (TUP) Nej

Carl Widercrantz (TUP) Nej

Karin Nakamura Lindholm (TUP) Nej

Per Börjel (TUP) Nej

Rita Ilomäki (TUP) Nej

Robert Stenkvist (SD) Nej

Östen Granberg (SD) Nej

Martin Inglot (SD) Nej

Niklas Lekander (SD) Nej

Lars Holmberg (SD) Nej

Sergius Peter Himmelving (SD) Nej

Alexandra Tuvell (SD) Nej

Anneli Andersen (SD) Nej

Mats Einarsson (V) Ja

Kerstin Amelin (V) Ja

Yrsa Rasmussen (V) Ja

Bekir Uzunel (V) Ja

Pia Carlson (V) Ja

Ronnie Anderson (V) Ja

Marit Normasdotter (V) Ja

Aday Bethkinne (KD) Ja

Aram El Khoury (KD) Ja

Stefan Dayne (KD) Ja

Caroline Blom (KD) Ja

Markus Rydell (KD) Ja

Deniz Bulduk (MP) Ja

Myrna Persson (MP) Ja

Christina Karlsson (MP) Ja

Asiah Altjewa (MP) Ja

Stig Bjernerup (L) Ja

Caroline Rhawi (L) Ja

Dag Ahlse (C) Ja

Johan Lunnelie (C) Ja

Taina Virta (S) Ja



Melissa Besara (S) Ja

Tomas Bergqvist (S) Ja

Leyla Öztürk (S) Ja

Åsa Bruto (S) Ej röst

Bengt Kring (M) Nej

Thomas Karlsson (TUP) Nej

Roland Forsman (TUP) Nej

Margareta Zethraeus (TUP) Nej

Kristoffer Szubzda (SD) Nej

Ebtesam Zino (KD) Ja

Ing-Marie Viklund (L) Ja

 
Totalt antal röstande:73 
Potentiellt antal röstande:74 
Vakanta:1 
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§ 142 

Svar på motion - Inför tygskärmar på försök i Botkyrka 
kommuns skolor för att öka studieron (SD) (KS/2019:149)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 172 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Martin Inglot (SD), Robert Stenkvist (SD), Niklas Lekander (SD), Alexan-
dra Tuvell (SD), Östen Granberg (SD), Anneli Andersen (SD), Inger Tuvell 
(SD), Anne Rosensvärd (SD) och Sergius Himmelving (SD) har vid kom-
munfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, lämnat motionen: Inför 
tygskärmar på försök i Botkyrka kommuns skolor för att öka studieron. 
Motionärerna anför att i vissa skolor i kommunen så brister studieron. Mot-
ionärerna hänvisar till att Elmeskolan i Småland infört flyttbara tygskärmar i 
vissa klasser för att öka studieron, vilket givit goda resultat. Med anledning 
av detta föreslår motionärerna att: 
 
 Kommunen på försök inför tygskärmar på ett par skolor i norra respek-

tive södra Botkyrka. 
 

 Modellen med tygskärmar utvärderas efter ett år. Vartefter utvärdering 
och resultat, beslutar om att fortsätta och utöka modellen med skärmar. 

 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-25. 
 
Utbildningsnämnden behandlade ärendet 2019-09-03, § 8.  
 
Motivering 

Mittenmajoriteten har sedan tidigare sett ett stort behov av att stärka upp 
förvaltningens övergripande arbete med trygghet och studiero i grundskolan. 
Den politiska majoriteten ser att det på allt för många skolor och i allt för 
många klassrum stökas och bråkas. Dessutom sker tyvärr allt för ofta kränk-
ningar och övergrepp mellan elever. Detta är inte acceptabelt.  
För att få bukt med otryggheten och oroligheterna i våra skolor så uppdrog 
utbildningsnämnden åt förvaltningen att, utöver satsningar på fler vuxna i 
skolan, ta fram riktlinjer för trygghet och studiero. Detta i hopp om att dessa 
först och främst kan stötta våra lärare och skolledningar i arbetet för trygg-
het och studiero. Det handlar om att stärka lärarnas mandat, tydliggöra vad 
som är acceptabelt och inte. 
 
Riktlinjerna slår fast att det i Botkyrkas skolor ska råda nolltolerans mot 
kränkande behandling, trakasserier och diskriminering. Rutiner för hur en 
skola anmäler och utreder sådana incidenter är framtagna. Dessutom kon-
kretiseras skolans ansvar att skyndsamt stödja den som drabbats, och vilka 
åtgärder som kan sättas in mot den som utsätter en annan elev för kränk-
ningar och trakasserier.  
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Forskning, lärare och elever vittnar om att elevers användande av mobiltele-
foner är ett störande moment. Tyvärr har långt ifrån alla skolor och klassrum 
ett mobilförbud. Därför kommer dessa riktlinjer innebära ett införande av 
mobilförbud i hela kommunen.  
 
Vårdnadshavarens roll kan inte i skapandet av trygghet och studiero inte nog 
understrykas. Skolor och hemmet behöver kunna samverka, därför påbörjas 
nu framtagandet av informationsstöd till skolor och vårdnadshavare som 
tydliggör ansvarsfördelning och förväntningar. Skolor kommer dessutom att 
få stöd av mallar i framtagandet av egna ordningsregler. För att skapa ökad 
likvärdighet och tydlighet för vårdnadshavare så väl som elever.  
 
I riktlinjerna konstateras dessutom att skolor och skolgårdar inte utgör all-
männa platser. Endast den som har ett befogat intresse av tillträde till loka-
lerna har rätt att vistas där. Rektor ansvarar för att det finns skriftlig rutin för 
anmälda och oanmälda besök. 
 
I debatten yttrar sig Robert Stenkvist (SD) och Emanuel Ksiazkiewicz (S) 
 
Yrkanden 

Robert Stenkvist (SD) och Emanuel Ksiazkiewicz (S) föreslår att kommun-
fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 143 

Svar på motion - Kommunen måste investera i klimatom-
ställning istället för oljebolag (V) (KS/2016:137)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Vänsterpartiet och Moderaterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för egna förslag. 
 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 173 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Den 25 februari 2016 inkom Mats Einarsson (V), Bekir Uzunel (V), Nooshi 
Dadgostar (V), Ronnie Andersson (V) och Pia Carlsson (V) med en motion 
avseende att investera i klimatomställning istället för i oljebolag. Motion-
ärerna lyfter att Svenska kommuner, landsting och regioner investerar fort-
farande stora pengar i oljebolag och annan fossil energi via sina fondplace-
ring-ar. Motionärerna pekar på att om Botkyrka kommun skall lyckas med 
de högt ställda klimatmålen, måste både de egna investeringarna och pens-
ionsförsäkringen KPA:s fondplaceringar i fossila bolag omgående avinve-
steras och ersättas av investeringar som bidrar till omställningen till ett håll-
bart samhälle. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
07-04. 
 
I debatten yttrar sig Kerstin Amelin (V), Gabriel Melki (S), Niklas Gladh 
(MP), Jimmy Baker (M) och Ronnie Anderson (V). 
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommun-
styrelsens förslag att motionen ska anses besvarad. 
 
Kerstin Amelin (V) och Ronnie Anderson (V) föreslår att kommunfullmäk-
tige bifaller motionen. 
 
Jimmy Baker (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäk-
tige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Votering 

Votering begärs och verkställs. 
 
Kommunstyrelsens förslag utgör huvudförslag. 
Kommunfullmäktige godkänner följande voteringsproposition för att utse 
motförslag: 
 
Den som vill att Moderaternas förslag ska utgöra motförslag röstar ja. 
 
Den som vill att Vänsterpartiets förslag ska utgöra motförslag röstar nej. 
 
Voteringsresultat 

Med 22 ja-röster mot 8 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att Modera-
ternas förslag ska utgöra motförslag, bilaga. 
 
Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Moderaternas 
förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Särskilt yttrande 

Kerstin Amelin (V) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
 



2019-10-24 19:58:11 
 
Voteringsresultat 
 
Ärende: § 143. Svar på motion - Kommunen måste investera i klimatomställning istället för 
oljebolag (V) 
 
Ja:22 Nej:8 Avstår:41 Inte röstat:3 

Namn Röst

Gabriel Melki (S) Avstår

Yasemin Ergül (S) Avstår

Serkan Köse (S) Avstår

Youbert Aziz (S) Avstår

Mattias Gökinan (S) Avstår

Tuva Lund (S) Avstår

Emanuel Ksiazkiewicz (S) Avstår

Maria Gawell Skog (S) Avstår

Christina Zedell (S) Avstår

Marcus Ekman (S) Ja

Diana Hildingsson (S) Avstår

Robert Aslan (S) Avstår

Olle Westberg (S) Avstår

Shafkat Khatana (S) Ej röst

Tobias Ginman (S) Avstår

Nina Lehtola (S) Avstår

Jens Sjöstrom (S) Avstår

Sara Sylvan (S) Avstår

Jimmy Baker (M) Ja

Willy Viitala (M) Ja

Kia Hjelte (M) Ja

Yngve RK Jönsson (M) Ja

Carl Baker (M) Ja

Andrei Ignat (M) Ja

Ufuk Sen (M) Ja

Solveig Nilsson (M) Ja

Gül Alci (M) Ja

Mehmet Kulbay (M) Ja



Boban Pejcic (M) Ja

Camilla Jägemalm (TUP) Avstår

Carl Widercrantz (TUP) Avstår

Karin Nakamura Lindholm (TUP) Avstår

Per Börjel (TUP) Avstår

Rita Ilomäki (TUP) Avstår

Robert Stenkvist (SD) Ja

Östen Granberg (SD) Ja

Martin Inglot (SD) Ja

Niklas Lekander (SD) Ja

Lars Holmberg (SD) Ja

Sergius Peter Himmelving (SD) Ja

Alexandra Tuvell (SD) Ja

Anneli Andersen (SD) Ja

Mats Einarsson (V) Nej

Kerstin Amelin (V) Nej

Yrsa Rasmussen (V) Nej

Bekir Uzunel (V) Nej

Pia Carlson (V) Nej

Ronnie Anderson (V) Nej

Marit Normasdotter (V) Nej

Aday Bethkinne (KD) Avstår

Aram El Khoury (KD) Avstår

Stefan Dayne (KD) Avstår

Caroline Blom (KD) Avstår

Markus Rydell (KD) Avstår

Deniz Bulduk (MP) Avstår

Myrna Persson (MP) Avstår

Christina Karlsson (MP) Nej

Asiah Altjewa (MP) Ej röst

Stig Bjernerup (L) Ej röst

Caroline Rhawi (L) Avstår

Dag Ahlse (C) Avstår

Johan Lunnelie (C) Avstår

Taina Virta (S) Avstår



Melissa Besara (S) Avstår

Tomas Bergqvist (S) Avstår

Leyla Öztürk (S) Avstår

Åsa Bruto (S) Avstår

Bengt Kring (M) Ja

Thomas Karlsson (TUP) Avstår

Roland Forsman (TUP) Avstår

Margareta Zethraeus (TUP) Avstår

Kristoffer Szubzda (SD) Ja

Ebtesam Zino (KD) Avstår

Ing-Marie Viklund (L) Avstår

 
Totalt antal röstande:71 
Potentiellt antal röstande:74 
Vakanta:1 



 
 
 
 
Ärende 143 Svar på motion – Kommunen måste investera i 

klimatomställning i stället för oljebolag (V) 

 

Det är naturligtvis mycket positivt att kommunen har sett över sina 
placeringar utifrån Botkyrka kommuns klimatstrategi (2009) sedan 
motionen skrevs (2016). Då vi (2019) befinner oss i ett klimatnödläge 
och den samlade vetenskapliga expertisen råder oss att vi har mindre än 
10 år på oss att stabilisera den globala uppvärmningen vid det 
överenskomna målet 1,5° kunde man önska att detta arbete prioriterats 
något högre.  
 
Det är glädjande att kommunens nya reviderade placeringspolicy 
kommer att redogöra för kraven gällande våra placeringar ”på ett 
tydligare sätt”. Det finns dock skillnader mellan formuleringarna i 
motionssvaret och i den föreslagna placeringspolicyn som borde 
adresseras.  
 
Motionen yrkar också att kommunfullmäktige uppdrar åt 
kommunstyrelsen att via SKL verka för att pensionsförsäkringen KPA 
ska avinvestera sina placeringar i fossila bolag. Motionssvaret nämner att 
Botkyrka kommun avser ”fortsätta verka för minskad miljöpåverkan 
genom sina påverkanskanaler inom SKL och deras bolag”, men det 
framgår inte hur kommunen har agerat eller planerar att agera och det 
finns inget åtagande att verka specifikt för att KPA skall avveckla sina 
investeringar i fossilindustrin. I tjänsteskrivelsen framgår det att KPA 
fortfarande investerar i oljeindustrin och i bolag med stor påverkan på 
klimat och miljö, vilket innebär att kommunens påverkansarbete inte har 
varit tillfredsställande och det föreslagna uppdraget därför fortfarande är 
aktuellt.  
 

 

 

 

 
Kerstin Amelin 
Vänsterpartiet 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 2019‐10‐24 (143) 
SÄRSKILT YTTRANDE 
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§ 144 

Svar på motion - Gröna obligationer (L) (KS/2016:362)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 174 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Den 28 april 2016 inkom Benny Ferdinandsson (L) med en motion avseende 
att uppdra till kommunens internbank att om finansiering av miljöprojekt 
sker via obligationer ska dessa i största möjliga mån göras via gröna obligat-
ioner. Motionären lyfter fram att Botkyrka kommun inklusive bolaget AB 
Botkyrkabyggen står inför omfattande renoveringar i sina fastigheter. Mot-
ionären pekar på att som en diversifiering av låneportföljen kan då obligat-
ionsmarknaden vara ett intressant alternativ. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
07-04. 
 
Motivering 

Mittenmajoriteten håller med motionären om att kommunens investeringar i 
högsta möjliga grad ska vara gröna. Det är samtidigt viktigt att vi fortsatt 
säkerställer och strävar för Botkyrka kommuns gröna investeringar ska öka. 
 
I ärendet yttrar sig Ing-Marie Viklund (L). 
 
Yrkande 

Ing-Marie Viklund (L) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22[39] 
Kommunfullmäktige  

 2019-10-24   

 

§ 145 

Svar på medborgarförslag - Renare och snyggare Botkyrka 
med hjälp av civilsamhället (KS/2014:568)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 175 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
om att genomföra ett projekt benämnt ”Renare Botkyrka” med syfte att nå ut 
och engagera civilsamhället och tillsammans göra en långsiktig insats för ett 
grönt, tryggt och fräscht Botkyrka. 
 
Ärendet har beretts av medborgarservice under 2015 tillsammans med kom-
munens trygghetssamordnare. Ärendet har sedan inte behandlats. Vid åter-
upptagning av ärendet har kontakt med förslagsställaren tagits för att be-
döma aktualitet. Ärendet har även beretts med samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Botkyrka kommun har nu etablerat kampanjen Håll Botkyrka rent i samver-
kan med föreningen Håll Sverige rent. I den tar Botkyrka kommun del av 
färdigt kampanjmaterial och kan välja olika delar att vara aktiv i. Skolor är 
aktiva i kampanjen. Föreningen grannstöd och grannsamverkan får stöd av 
Botkyrka kommun och har bland annat i uppdrag att rapportera nedskräp-
ning i skog och mark samt överfulla återvinningsstationer. Botkyrkaappen 
är en resurs för felanmälningar till kommunen även för nedskräpning. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
04-29. 
 
Motivering 

Mittenmajoriteten håller med förslagsställaren om att det är viktigt med ett 
rent Botkyrka. Kommunen arbetar med kampanjen "Håll Botkyrka rent" där 
vi hade över 7500 deltagare i år, vilket var en ökning från tidigare år. Mit-
tenmajoriteten kommer att följa frågan med stort intresse. 
 
I debatten yttrar sig Gabriel Melki (S), Martin Inglot (SD) och Myrna Pers-
son (MP). 
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S) och Myrna Persson (MP) föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag att anse medborgarförslaget besva-
rat. 
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Martin Inglot (SD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar bifalla medbor-
garförslaget. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäk-
tige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 146 

Svar på medborgarförslag - Satsa mer på källsorteringen 
och soptunnor i Botkyrka (KS/2018:461)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 176 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Den 8 juli 2018 inkom medborgarförslaget ”Satsa mer på källsortering och 
soptunnor i Botkyrka”. Förslagsställaren föreslår att kommunen ska ställa ut 
soptunnor som inte släpper ut något skräp och som kan användas för att 
slänga fimpar och att kommunen ska satsa mer på källsortering. Vidare före-
slås det i medborgarförslaget att medborgarna i kommunen ska upplysas om 
vikten att inte slänga skräp i naturen, bland annat genom arbete på skolan 
och fritidsgårdar och i bostadsområdena. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-03. 
 
Motivering 

Mittenmajoriteten håller med förslagsställaren om att det är viktigt med 
källsortering och bra sophantering. Vi kommer följa med stort intresse att 
avfallsplanen efterföljs och ger effekt så Botkyrka kan bli renare från skräp 
och fimpar. AB Botkyrkabyggen har installerat flera "holkar" där den som 
röker kan slänga sin fimp vilket är en positiv insats i kampen mot nedskräp-
ning. 
 
I debatten yttrar sig Gabriel Melki (S) och Kia Hjelte (M). 
 
Yrkande 

Gabriel Melki (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommun-
styrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 147 

Svar på medborgarförslag - Önskan om att Botkyrka kom-
mun finansierar fiberoptiska kablar för dataöverföring 
(KS/2014:632)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 177 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
om att finansiera fiberoptiska kablar för dataöverföring. Förslaget lämnades 
2014-10-16. 
 
Botkyrka kommun delar förslagsställarens uppfattning att tillgången till in-
ternet med hög överföringshastighet är av stor angelägenhet för att kommu-
nens medborgare och besökare ska kunna delta i det digitala samhället. I 
Botkyrka säkerställer bland annat Botkyrka Stadsnät och andra aktörer bas-
nätets utbredning som kapacitet. Detta sker med den vid varje tidpunkt bästa 
tillgängliga kapaciteten och tekniken. 
 
Ambitionen för utbyggnadstakt och täckning följer regeringens uttalade mål 
för bredbandsutbyggnaden, och är också uttryckt i kommunens Plan för 
bredbandsutbyggnad (2018). 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
08-29. 
 
I debatten yttrar sig Gabriel Melki (S) och Stefan Dayne (KD). 
 
Yrkande 

Gabriel Melki (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommun-
styrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 148 

Svar på medborgarförslag - Internethastigheten utökas på 
landsbygden i Botkyrka (KS/2016:564)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 178 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
om att öka hastigheten för dataöverföring på landsbygden. Förslaget lämna-
des 2014-10-16.  
  
Botkyrka kommun delar förslagsställarens uppfattning att tillgången till in-
ternet med hög överföringshastighet är av stor angelägenhet för att kommu-
nens alla medborgare och besökare ska kunna delta i det digitala samhället. 
Förslaget lämnar exempel på tekniker för detta. 
 
I Botkyrka säkerställer bland annat Botkyrka Stadsnät och andra aktörer 
basnätets utbredning som kapacitet. Detta sker med den vid varje tidpunkt 
bästa tillgängliga kapaciteten och tekniken.  
 
Ambitionen för utbyggnadstakt och täckning följer regeringens uttalade mål 
för bredbandsutbyggnaden, och är också uttryckt i kommunens Plan för 
bredbandsutbyggnad (2018). 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
08-29. 
 
Motivering 

Mittenmajoriteten håller med förslagsställaren om vikten av fiberuppkopp-
ling och jämlik tillgång till internet. Botkyrka Stadsnät är ett kommunalägt 
bolag. I dagsläget når Botkyrka Stadsnät 97 % av Botkyrkaborna. För Grö-
dinges del samförläggs fiber med VA ut till Kagghamra och Sibble, vilket 
blir verklighet nu under kvartal 4 2019. Botkyrka Stadsnät erbjuder nu hus-
håll i dessa orter att koppla upp sig mot Botkyrka Stadsnät. Telia finns redan 
i Sibble. De kommer även att utöka till Kungsdalen och Getryggen under 
2020 med fiber. Botkyrka Stadsnät bedömer att, från 2020, kommer de 
flesta hushåll i samlad bebyggelse på Grödinge att kunna erbjudas fast fi-
beruppkoppling. Ett antal hushåll som ligger med stor spridning kvarstår 
dock och de har idag 4G att förlita sig till. Den politiska Mittenmajoriteten 
kommer via ägardialoger med Botkyrka Stadsnät framgent försöka på-
skynda arbetet med att göra fiberuppkoppling möjligt i hela Grödinge. 
 
I debatten yttrar sig Gabriel Melki (S), Yngve RK Jönsson (M), Dag Ahlse 
(C) och Yngve RK Jönsson (M). 
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Yrkande 

Gabriel Melki (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommun-
styrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 149 

Svar på medborgarförslag - Kommunen ska be om tillåtelse 
innan man skickar ut sms till medborgare (KS/2014:552)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 179 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Botkyrka kommun har 2014-09-18 mottagit ett medborgarförslag om att 
kommunen ska be om tillåtelse innan man skickar ut sms med uppmaning 
om att gå och rösta i samband med allmänna val. 
 
Botkyrka kommun utvärderar efter varje allmänt val sina insatser för att sä-
kerställa att man vid kommande val använder sig av så ändamålsenliga in-
satser som möjligt. Eftersom sms-utskick inte längre används som kommu-
nikationskanal vid val föreslår kommunledningsförvaltningen att medbor-
garförslaget ska anses besvarat. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-11. 
 
I ärendet yttrar sig Gabriel Melki (S). 
 
Yrkande 

Gabriel Melki (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommun-
styrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 150 

Svar på medborgarförslag - Inrätta en tidning/hemsida som 
innehåller fördjupad information om vad som händer i Bot-
kyrka kommun (KS/2018:261)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 180 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Förslagsställaren föreslår att kommunen ska skapa en tidning, hemsida eller 
ett annat tillägg till botkyrka.se i sin nuvarande form. Det ska innehålla ett 
samlat diarium med nämndernas öppna möten, information om vilka beslut 
som har fattats och fördjupade artiklar kring samhällsviktig information 
såsom projekt, skolranking, revisioner med mera. Syftet är bland annat att 
stimulera till demokratiskt engagemang och stärka sammanhållningen mel-
lan kommuninvånarna. 
 
Kommunledningsförvaltningens samlade bedömning är att kommunen re-
dan genomför ett flertal av de insatser som efterfrågas samt att vissa insatser 
inte är kommunens uppgifter att utföra.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
03-04. 
 
I debatten yttrar sig Inger Andersson (Förslagsställare) och Gabriel Melki 
(S). 
 
Yrkande 

Gabriel Melki (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommun-
styrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är kom-
munstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 151 

Svar på synpunkt - Fortsatt förskoleverksamhet i Myr-
stackens befintliga lokaler (KS/2019:573)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige avslår medborgarsynpunkten. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Tullingepartiet och Sverigedemokra-
terna reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2019-10-07 § 181 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Utbildningsnämnden beslutade den 7 maj 2019 att successivt avveckla för-
skolan Myrstacken med anledning av att det finns ett överskott på förskole-
platser i upptagningsområdet Tullinge norra. Den 4 juli 2019 lämnade ett 
antal vårdnadshavare in en medborgarsynpunkt till Botkyrka kommun. Syn-
punkten innehåller bland annat förslag om att fortsätta bedriva förskola i 
Myrstackens lokaler. Vårdnadshavarna önskar att synpunkten behandlas i 
kommunfullmäktige. 
 
Utbildningsnämnden behandlade ärendet 2019-09-03, § 70. Nämnden före-
slår att medborgarsynpunkten ska avslås med hänvisning till att Myrstack-
ens lokaler planeras att, i sin helhet, användas till grundskoleverksamhet när 
förskoleverksamheten är fullt avvecklad. 
 
Utbildningsnämnden behandlade ärendet 2019-09-03, § 70. 
 
Utbildningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-08-19. 
 
I debatten yttrar sig Emanuel Ksiazkiewicz (S), Yngve RK Jönsson (M), 
Willy Viitala (M), Carl Widercrantz (TUP), Martin Inglot (SD) och Per Bör-
jel (TUP). 
 
Yrkanden 

Emanuel Ksiazkiewicz (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag att avslå synpunkten. 
 
Willy Viitala (M), Carl Widercrantz (TUP), Martin Inglot (SD) och Per Bör-
jel (TUP) föreslår att kommunfullmäktige bifaller synpunkten. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäk-
tige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Votering 

Votering begärs och verkställs. Kommunfullmäktige godkänner följande vo-
teringsproposition: 
 
Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag att avslå synpunkten röstar 
ja. 
 
Den som vill bifalla synpunkten röstar nej. 
 
Voteringsresultat 

Med 44 ja-röster mot 29 nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt 
kommunstyrelsens förslag, bilaga. 
 
 



2019-10-24 19:33:36 
 
Voteringsresultat 
 
Ärende: § 151. Svar på synpunkt - Fortsatt förskoleverksamhet i Myrstackens befintliga 
lokaler 
 
Ja:44 Nej:29 Avstår:0 Inte röstat:1 

Namn Röst

Gabriel Melki (S) Ja

Yasemin Ergül (S) Ja

Serkan Köse (S) Ja

Youbert Aziz (S) Ja

Mattias Gökinan (S) Ja

Tuva Lund (S) Ja

Emanuel Ksiazkiewicz (S) Ja

Maria Gawell Skog (S) Ja

Christina Zedell (S) Ja

Marcus Ekman (S) Ja

Diana Hildingsson (S) Ja

Robert Aslan (S) Ja

Olle Westberg (S) Ja

Shafkat Khatana (S) Ja

Tobias Ginman (S) Ej röst

Nina Lehtola (S) Ja

Jens Sjöstrom (S) Ja

Sara Sylvan (S) Ja

Jimmy Baker (M) Nej

Willy Viitala (M) Nej

Kia Hjelte (M) Nej

Yngve RK Jönsson (M) Nej

Carl Baker (M) Nej

Andrei Ignat (M) Nej

Ufuk Sen (M) Nej

Solveig Nilsson (M) Nej

Gül Alci (M) Nej

Mehmet Kulbay (M) Nej



Boban Pejcic (M) Nej

Camilla Jägemalm (TUP) Nej

Carl Widercrantz (TUP) Nej

Karin Nakamura Lindholm (TUP) Nej

Per Börjel (TUP) Nej

Rita Ilomäki (TUP) Nej

Robert Stenkvist (SD) Nej

Östen Granberg (SD) Nej

Martin Inglot (SD) Nej

Niklas Lekander (SD) Nej

Lars Holmberg (SD) Nej

Sergius Peter Himmelving (SD) Nej

Alexandra Tuvell (SD) Nej

Anneli Andersen (SD) Nej

Mats Einarsson (V) Ja

Kerstin Amelin (V) Ja

Yrsa Rasmussen (V) Ja

Bekir Uzunel (V) Ja

Pia Carlson (V) Ja

Ronnie Anderson (V) Ja

Marit Normasdotter (V) Ja

Aday Bethkinne (KD) Ja

Aram El Khoury (KD) Ja

Stefan Dayne (KD) Ja

Caroline Blom (KD) Ja

Markus Rydell (KD) Ja

Deniz Bulduk (MP) Ja

Myrna Persson (MP) Ja

Christina Karlsson (MP) Ja

Asiah Altjewa (MP) Ja

Stig Bjernerup (L) Ja

Caroline Rhawi (L) Ja

Dag Ahlse (C) Ja

Johan Lunnelie (C) Ja

Taina Virta (S) Ja



Melissa Besara (S) Ja

Tomas Bergqvist (S) Ja

Leyla Öztürk (S) Ja

Åsa Bruto (S) Ja

Bengt Kring (M) Nej

Thomas Karlsson (TUP) Nej

Roland Forsman (TUP) Nej

Margareta Zethraeus (TUP) Nej

Kristoffer Szubzda (SD) Nej

Ebtesam Zino (KD) Ja

Ing-Marie Viklund (L) Ja

 
Totalt antal röstande:73 
Potentiellt antal röstande:74 
Vakanta:1 
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§ 152 

Förlängning av uppdrag för styrelseledamot till Stiftelsen 
Flemingsbergs Science (KS/2019:562)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att välja in Ebba Östlin (S) som ordinarie 
ledamot i styrelsen för Stiftelsen Flemingsberg Science fr o m 2020-
01-01 t o m årsstämman 2023. 

 
Sammanfattning 

Ebba Östlin är sedan tidigare invald i styrelsen för Flemingsberg Science 
fram till 2019-12-31. Kommunledningsförvaltningen föreslår att Ebba Öst-
lin ska sitta kvar i styrelsen för Stiftelsen Flemingsberg Science och för-
länga hennes mandat som ordinarie styrelseledamot fr o m 2020-01-01 t o m 
årsstämman 2023. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är ordfö-
randens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
ordförandeförslaget. 
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§ 153 

Anmälningsärenden (KS/2019:12) 

 
Följande ärenden anmäls: 
 
Nya ersättare i kommunfullmäktige 

 
Länsstyrelsen i Stockholms beslut 2019-10-15 (4 st) att utse: 
 
 Selda Elcim (S) till ny ersättare efter Kimiya Esphabodi (S), dnr 

KS/2019:16 
 

 Anders Gustafzon (S) till ny ersättare efter Arian Vassili (S), dnr 
KS/2019:16 
 

 Andrea Molin Storbjörk (V) till ny ersättare efter Hampus Byström 
(V), dnr KS/2019:16 
 

 Fredrik Andersson (V) till ny ersättare efter Björn Pettersson (V), dnr 
KS/2019:16 
 

 
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt Socialtjänstlagen, 
kvartal 2 2019 
Dnr KS/2018:659 
 
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt LSS, kvartal 2 2019 
Dnr KS/2018:659 
 
 
Svar på medborgarförslag 

 
Lekplats med flygplats/flygplanstema i Riksten. 
Dnr KS/2018:594 
Beslut: Avslag 
 
 
Revisionsrapport 

 
Utlåtande avseende delårsrapport 2 2019 
Dnr KS/2019:669 
 
I ärendet yttrar sig Kia Hjelte (M) 
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§ 154 

Avsägelser och fyllnadsval (KS/2019:16)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna och förrättar val enligt 
nedan samt bordlägger övriga val. 

 
Ärendet 

Följande avsägelser anmäls: 
 
Pär Sargren (MP), ersättare i utbildningsnämnden. 
 
Jenny Karinsdotter Granqvist (V), ledamot i tekniska nämnden. 
 
Kjell Sjöberg (M), ledamot i tekniska nämnden. 
 
Per Ahlin (SD), revisor – avflyttad från Botkyrka, ej längre valbar 
 
Daniel Z Johansson, nämndeman i Södertörns tingsrätt fr o m 2020-01-01 – 
2023-12-31 
 
 
Kommunfullmäktige förrättar följande val: 
 
KOMMUNENS REVISORER t o m 2023-04-30 
Revisor efter Per Ahlin (SD) – avflyttad från Botkyrka, ej längre valbar 
 
Emil Brandin (SD) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2023-12-31 
Nämndeman på vakant plats 
 
Lena Tikkanen Fogelberg 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2023-12-31 
Nämndeman på vakant plats 
 
Bo Carlsson 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2023-12-31 
Nämndeman efter Daniel Z Johansson 
 
Kia Hjelte 
 
TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ledamot efter Arian Vassili (S) 
 
Stephanie Larsen (S) 
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TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ledamot efter Jenny Karinsdotter Granqvist (V) 
 
Samira Österberg (V) 
 
TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ersättare efter Erdal Kan (V) 
 
Johan Alkstål (V) 
 
UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ersättare efter Kimiya Espahbodi (S) 
 
Tanja Gajic (S) 
 
UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ersättare efter Pär Sargren (MP) 
 
Åsa Falck (MP) 
 
 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 
2022-12-31 
Ledamot efter Nils Ahlin (SD) 
 
GODE MÄN TÄTORTSFÖRHÅLLANDEN t o m 2022-12-31 
God man på vakant plats (S) 
 
GODE MÄN TÄTORTSFÖRHÅLLANDEN t o m 2022-12-31 
God man på vakant plats (MP) 
 
HÅGELBYPARKEN AB, fr o m årsstämman 2019 t o m årsstämman 2023 
Ledamot efter Nils Ahlin (SD) 
 
SOCIALNÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ersättare efter Anna Marmlind (TUP) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Yasemin Ergül (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Åke Blid (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Esra Kisa (MP) 
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SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Elisabeth Nobuoka Nordin (MP) 
 
TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ledamot efter Kjell Sjöberg (M) 
 
TILLVÄXT BOTKYRKA AB, fr o m årsstämman 2019 t o m årsstämman 
2023 
Ledamot efter Kevin Ryan (Opol) 
 
UPPLEV BOTKYRKA AB, fr o m årsstämman 2019 t o m årsstämman 
2023 
Ledamot efter Nils Ahlin (SD) 
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§ 155 

Nya motioner (KS/2019:148) 

 
Beslut 

Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Sammanfattning 

Följande motioner väcks: 
 
Motion - Anställ fler ordningsvakter för att öka Botkyrkabornas trygghet 
(M) 
Dnr KS/2019:664 
 
Motion - Inför hembesök och krav på motprestation som rutin inom social-
förvaltningen (M) 
Dnr KS/2019:665 
 
Motion - Anpassa kommunen utefter vad företagarna faktiskt efterfrågar 
(M) 
Dnr KS/2019:666 
 
Motion - Ökad säkerhet på parkeringar för att stävja bilbränder (SD) 
Dnr KS/2019:686 
 
Motion - Låt en utomstående konsult utreda Botkyrkas Hemtjänst (M) 
Dnr KS/2019:691 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 38[39] 
Kommunfullmäktige  

 2019-10-24   

 

§ 156 

Ändring av sammanträdesdag för kommunfullmäktiges no-
vembersammanträde 2019 (KS/2018:588)  

 
Beslut 

Kommunfullmäktige sammanträder måndagen den 25 november, kl. 
09:00. 

 
Sammanfattning 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att tidigarelägga november månads 
sammanträde från torsdagen den 28 november till måndagen den 25 novem-
ber 2019 med början kl. 09:00 i Hallunda Folkets hus, Bragesalen. 
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 39[39] 
Kommunfullmäktige  

 2019-10-24   

 

§ 157 

Nya interpellationer 

 
Beslut 

Interpellationerna överlämnas till respektive ordförande för besvarande 
vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 december 2019. 

 
Sammanfattning 

Följande interpellationer ställs: 
 
Till kommunstyrelsens ordförande: 

 
- Kameraövervakning (SD) 
Dnr KS/2019:687 
 
- Angående utlandsresor och representationskostnader (TUP) 
Dnr KS/2019:690 
 
Angående värmekameror eller plattor i sängen som känner av läget (M) 
Dnr KS/2019:702 
 
Till utbildningsnämndens ordförande: 

 
- Angående Lärarförbundets årliga mätning ”Bästa skolkommun" (TUP) 
Dnr KS/2019:692 
 
 



Botkyrka kommun 
Kommunfullmäktige 2019-10-24 

Sammanträdestid: 2019-10-24 17:31:23 - 2019-10-24 20:11:05 (1)

Namn Parti Närvaro Tid Ersättare

Ebba Östlin S 00:00:00   
Taina Virta S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136, 137, 
138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 
142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156 

Gabriel Melki S 02:39:40 
17:31 -
20:11

  

Yasemin Ergül S 02:39:40 
17:31 -
20:11

  

Serkan Köse S 02:39:40 
17:31 -
20:11

  

Juliana Lahdou S 00:00:00   
Melissa Besara S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 
151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156

Youbert Aziz S 02:39:40 
17:31 -
20:11

  

Lena Ingren S 00:00:00   
Tomas Bergqvist S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 
151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156

Mattias 
Gökinan 

S 02:39:40 
17:31 -
20:11

  

Tuva Lund S 02:35:30 
17:35 -
20:11

 

Emanuel 
Ksiazkiewicz 

S 02:39:40 
17:31 -
20:11

  

Maria Gawell 
Skog 

S 02:39:40 
17:31 -
20:11

  

Thomas Vakili S 00:00:00   
Leyla Öztürk S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 
151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156

Christina Zedell S 02:39:40 
17:31 -
20:11

  

Marcus Ekman S 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Diana 
Hildingsson 

S 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Robert Aslan S 02:39:41 
17:31 -
20:11

  



Inger Ros S 00:00:00   
Åsa Bruto S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136, 137, 
138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 
142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156 

Olle Westberg S 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Shafkat 
Khatana 

S 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Tobias Ginman S 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Nina Lehtola S 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Jens Sjöstrom S 02:35:47 
17:35 -
20:11

 

Sara Sylvan S 02:18:09 
17:52 -
20:11

Maria Mendoza S § 131, 132 

Jimmy Baker M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Stina Lundgren M 00:00:00   
Bengt Kring M § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 
151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156

Willy Viitala M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Kia Hjelte M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Yngve RK 
Jönsson 

M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Carl Baker M 01:50:59 
18:20 -
20:11

Michael Erikson M § 131, 132, 133, 135, 134, 135 

Andrei Ignat M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Ufuk Sen M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Solveig Nilsson M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Gül Alci M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Mehmet Kulbay M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Boban Pejcic M 02:39:41 
17:31 -
20:11

  



Anders Thorén TUP 00:00:00   
Thomas Karlsson TUP § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 
150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156

Camilla 
Jägemalm 

TUP 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Carl 
Widercrantz 

TUP 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Karin 
Nakamura 
Lindholm 

TUP 02:39:41 
17:31 -
20:11 

  

Per Börjel TUP 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Nils-Bertil 
Carlson Estrada 

TUP 00:00:00   
Roland Forsman TUP § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 
150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156

Rita Ilomäki TUP 02:38:48 
17:32 -
20:11

  

Christian 
Wagner 

TUP 00:00:00   

Margareta Zethraeus TUP § 131, 132, 133, 135, 134, 
135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 
149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 
156

Fredrik 
Ahlinder 

TUP 00:00:00     

Robert 
Stenkvist 

SD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Östen Granberg SD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Martin Inglot SD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Niklas 
Lekander 

SD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Lars Holmberg SD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Sergius Peter 
Himmelving 

SD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Alexandra 
Tuvell 

SD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Anneli 
Andersen 

SD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Johan 
Holmberg 

SD 00:00:00   
Kristoffer Szubzda SD § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 
150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156



Mats Einarsson V 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Kerstin Amelin V 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Yrsa 
Rasmussen 

V 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Bekir Uzunel V 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Pia Carlson V 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Ronnie 
Anderson 

V 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Marit 
Normasdotter 

V 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Aday Bethkinne KD 02:39:41 
17:31 -
20:11

  

Aram El 
Khoury 

KD 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

Stefan Dayne KD 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

Yusuf Aydin KD 00:00:00   
Ebtesam Zino KD § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 
151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156

Caroline Blom KD 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

Markus Rydell KD 01:50:11 
18:20 -
20:11

Eber Vikström KD § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136 

Deniz Bulduk MP 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

Myrna Persson MP 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

Christina 
Karlsson 

MP 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

Asiah Altjewa MP 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

Stig Bjernerup L 02:39:36 
17:31 -
20:11

  

Caroline Rhawi L 02:39:42 
17:31 -
20:11

  



Lars Johansson L 00:00:00   
Ing-Marie Viklund L § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 
150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 156

Dag Ahlse C 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

Johan Lunnelie C 02:39:42 
17:31 -
20:11

  

 



Botkyrka kommun 
Kommunfullmäktige 2019-10-24 

Sammanträdestid: 2019-10-24 17:31:23 - 2019-10-24 20:11:05

Namn Parti Närvaro Tid Ersatte

Taina Virta S 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Ebba Östlin S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 
149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 
155, 156

Adnan Issa S 00:00:00   

Melissa Besara S 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Juliana Lahdou S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 
149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 
155, 156

Tomas 
Bergqvist 

S 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Lena Ingren S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 
149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 
155, 156

Bo Johansson S 00:00:00   

Maria Mendoza S 02:39:42 
17:31 - 
20:11

Sara Sylvan S § 131, 132 

Elias Tony S 00:00:00   

Leyla Öztürk S 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Thomas Vakili S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 
149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 
155, 156

Åsa Bruto S 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Inger Ros S § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148, 149, 
150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 155, 
156

Jean-Pierre 
Zune 

S 02:39:42 
17:31 - 
20:11

 

Selda Elcim S 00:00:00   

Anders 
Gustafzon 

S 00:00:00     

Bengt Kring M 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Stina Lundgren M § 131, 132, 133, 135, 134, 
135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 
148, 149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 
154, 155, 156

Michael 
Erikson 

M 02:39:42 
17:31 - 
20:11

Carl Baker M § 131, 132, 133, 135, 134, 135 

Helle Larsson M 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  



Lennart 
Lauberg 

M 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

Marie Spennare M 00:00:00   

Johan Fredin M 00:00:00   

Josefin 
Norrgård 

TUP 00:00:00     

Thomas 
Karlsson 

TUP 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Anders Thorén TUP § 131, 132, 133, 135, 134, 
135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 
148, 149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 
154, 155, 156

Pia Markie 
Ghareb 

TUP 00:00:00     

Roland 
Forsman 

TUP 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Nils-Bertil Carlson Estrada TUP § 131, 132, 133, 
135, 134, 135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 
152, 153, 154, 155, 156

Margareta 
Zethraeus 

TUP 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Christian Wagner TUP § 131, 132, 133, 135, 134, 
135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 
148, 149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 
154, 155, 156

Anne 
Rosensvärd 

SD 00:00:00     

Kristoffer 
Szubzda 

SD 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Johan Holmberg SD § 131, 132, 133, 135, 134, 
135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 
148, 149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 
154, 155, 156

Inger Tuvell SD 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

Stefan 
Andersen 

SD 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

Maroun Assalay SD 00:00:00   

Monica Brundin V 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

Therese 
Karlsson 

V 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

Andrea Molin 
Storbjörk 

V 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

Fredrik 
Andersson-Tay 

V 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

Ebtesam Zino KD 02:39:42 
17:31 - 
20:11

Yusuf Aydin KD § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148,  



149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 
155, 156

Eber Vikström KD 02:39:42 
17:31 - 
20:11

Markus Rydell KD § 131, 132, 133, 135, 134, 
135, 136

Leena-Karie 
Zetterlund 
Nilsson 

KD 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

  

Niklas Gladh MP 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

Kristina Dellrud MP 00:00:00   

Helene 
Wåhleman 

L 00:00:00     

Ing-Marie 
Viklund 

L 02:39:42 
17:31 - 
20:11 

Lars Johansson L § 131, 132, 133, 135, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 145, 146, 147, 148,  
149, 150, 151, 142, 143, 144, 145, 152, 153, 154, 
155, 156

Eva Lundholm C 00:00:00   

Camilla 
Eriksson 

C 00:00:00     

Jens Vollmer L 02:39:42 
17:31 - 
20:11

  

 


